
 

  
 
 

Referat Studienævn for Audiologopædi  
 
 
Dato og tidspunkt: 16. november 2020 
Lokale: Zoom møde 
Til stede: Rineke Brouwer (RB), Jesper Schmidt (JS), Laila Kjærbæk (LK), Maja Louise Runa 

Jensen (MLRJ), Stine Gamborg Lautrup (SGL), Stine Sunke Isaksen (SSI), Thomas 
O. Madsen (TOM), Heidi Christensen (HC), Mette Wiese Nygaard (deltog i mødet, 
dog ikke pkt. 4) 

Afbud fra: Maja Amalie Freud-Blomquist   
Referat sendt til  
orientering til: Sharon Millar, Jesper Tinggaard Svendsen 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 16. november 2020  
2. Godkendelse af referat af 5. oktober 2020 – godkendt via skriftlig høring 
3. Meddelelser 

a) Studienævnsformanden 
b) De studerende 
c) Sekretariatet 

4. Merit- og dispensationsansøgninger – SAGA 
5. Sager til behandling eksamen 

a) Ændring af eksamensbestemmelse i faget Neurobiologi og neurologi ved ek-
 samenstermin V20/21 (bilag)  

b) Ændring af eksamensbestemmelse i faget Pædagogisk audiologi II ved eksa-
 menstermin V20/21 (bilag)  

6. Sager til behandling studieordninger 
a) Akademisk skriftlighed i studieordningerne A og A (2 bilag)  
b) Ændring af fagbeskrivelse til Andetsprogspædagogik (UDAV) 
c) Ændring af fagbeskrivelse til Projekt (UDAV) 

7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Eksamensevaluering F20 – udviklingen i de studerendes deltagelse og præstationer ved 

 prøver monitoreres, og der igangsættes om nødvendigt tiltag ofr forbedring heraf.  
b) Decentral evaluering af studiestart (bilag)  
c) Handleplan – godkendt BA og KA (bilag) 
d) Handicap-hyrdebrev: drøftelse af standard for særlige prøvevilkår (bilag)  
e)  Nøgletal – A og A (bilag)  

 Studienævnet forholder sig til:  
1. Frafald 
2. Studietid 
3. Optag 
4. Studenterbestand 
5. Dimittender 
6. Ledighed 

8. Sager til behandling 
a) Dato for næste års dimission (bilag)  
b) Orientering om uddannelsesregnskab 2019 (bilag)  
c) Valg af studerende fra studienævnet til aftagerpanel  
d) Studienævnet bemyndiger studienævnsformanden til at træffe formands-  

 afgørelse i hastesager vedr. eksamenssager i eksamensperioden 
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http://www.saga.sdu.dk/
https://odin.sdu.dk/fagbesk/?a=view&id=72653
https://odin.sdu.dk/fagbesk/?a=view&id=74353
https://qv.sdu.dk/QvAJAXZfc/opendoc.htm?document=wb%5Cak_uddannelsesberetningen.qvw&lang=en-US&host=QVS_Cluster
https://qv.sdu.dk/QvAJAXZfc/opendoc.htm?document=wb%5Cak_uddannelsesberetningen.qvw&lang=en-US&host=QVS_Cluster
https://app.powerbi.com/reportEmbed?reportId=a5dbc87a-594b-4ac6-99c0-cafe4e535757&appId=e4e823d7-5847-4194-8296-4f49d931098b&autoAuth=true&ctid=9a97c27d-b83e-4694-b353-54bdbf18ab5b&config=eyJjbHVzdGVyVXJsIjoiaHR0cHM6Ly93YWJpLW5vcnRoLWV1cm9wZS1yZWRpcmVjdC5hbmFseXNpcy53aW5kb3dzLm5ldC8ifQ%3D%3D
https://app.powerbi.com/reportEmbed?reportId=a5dbc87a-594b-4ac6-99c0-cafe4e535757&appId=e4e823d7-5847-4194-8296-4f49d931098b&autoAuth=true&ctid=9a97c27d-b83e-4694-b353-54bdbf18ab5b&config=eyJjbHVzdGVyVXJsIjoiaHR0cHM6Ly93YWJpLW5vcnRoLWV1cm9wZS1yZWRpcmVjdC5hbmFseXNpcy53aW5kb3dzLm5ldC8ifQ%3D%3D
https://qv.sdu.dk/QvAJAXZfc/opendoc.htm?document=wb%5Cak_uddannelsesberetningen.qvw&lang=en-US&host=QVS_Cluster
https://app.powerbi.com/reportEmbed?reportId=6d0ded64-a23a-44f2-856d-f73ea59a7a10&autoAuth=true&ctid=9a97c27d-b83e-4694-b353-54bdbf18ab5b&config=eyJjbHVzdGVyVXJsIjoiaHR0cHM6Ly93YWJpLW5vcnRoLWV1cm9wZS1yZWRpcmVjdC5hbmFseXNpcy53aW5kb3dzLm5ldC8ifQ%3D%3D


 

 Side 2 

e) Ansøgning fra Jytte Isaksen om midler til gæster i Introduktion til audiologo-
 pædi (bilag)  

f) Høring af anbefalinger om medbestemmelse og medinddragelse (bilag)  
9. Sager til behandling undervisning 

Ingen sager til behandling  
 

10. Eventuelt 
 

 
Mødet blev indledt med at RB bød velkommen til Mette Wiese Nygaard, som vikari-
erer i stedet for Sille V. Meulengracht. MWN præsenterede kort sig selv. 
 
Ad pkt. 1 
Dagsordenen blev godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referat fra 5. oktober 2020 er godkendt via skriftlig høring.  
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden 
- Oplyste, at man på UR-mødet havde diskuteret studieintensitet, let over-

sat til hvor mange timer de studerende bruger på deres studie pr. uge. 
Der er stor fokus på uddannelser med lav studieintensitet, men audiolo-
gopædi har dog fine tal.  

- Orienterede om, at der fra næste semester indføres ny e-læringsplatform 
- ItsLearning, som erstatter Blackboard. Der vil blive afholdt kurser for un-
dervisere og man kan allerede nu tilgå ItsLearning og begynde at få lidt 
erfaring.  

- Informerede om, at arbejdet med reform af censorkorpsenes struktur nu 
er genoptaget.  

- Oplyste, at der har været afholdt informationsmøde om praktik for 5. se-
mester 

- Informerede om, at der pt pågår arbejde med at ajourføre uddannelser-
nes sider på sdu.dk. Det er fakultetet i samarbejde med studielederne.  

- Orienterede om, at fakultetet har imødekommet studiets tre ansøgninger 
om afholdelse af mundtlige eksamener fysisk på campus.  

- Informerede om, at vi har modtaget nøgletal på D-vip-ratio. Opgørelsen 
viser fordelingen mellem faste undervisere og undervisere udefra. Hvis 
ratio er for lav, er det et tegn på, at der er for mange D-vip på uddannel-
sen. Der er altså ikke nok fastansatte undervisere på uddannelserne. 
Hertil spurgte LK ind til, om man kan se, om SUND-fag indgår i oversig-
ten og RB kunne svare, at det udelukkende er HUM-fag i oversigten.  

b) De studerende:  
- Oplyste, at der har været afholdt online studiepraktik i oktober med 25 

deltagere over to dage, hvilket er flere end på øvrige HUM-uddannelser. 
Størstedelen var oprigtigt interesserede og glade for dét, de blev præ-
senteret for, så alt i alt en okay erstatning for fysisk studiepraktik.  

- Orienterede om, at der var én ud af to tilmeldte til Studerende for en dag 
arrangementet.  

- Oplyste, at studenterreflektionen forventes at blive afholdt snarest.  
- Informerede om at referatet fra Fagrådets møde vil reklamere for valget 

og at kun MLRJ genopstiller.  
c) Sekretariatet: 
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- Oplyste, at det forventes, at der bliver fysisk fremmøde i TASIII og Psy-
kologi, resten skal være som fremmøderul i F2021.  

- Orienterede om, at fakultetet har fremsendt oversigt over plagiatager på 
HUM, der har ikke været sager på audiologopædi.  

- Oplyste, at formanden har bevilget midler til transport til fagpersoner i 
stammefaget i lighed med sidste år, samt til LK til tryk af materialer til 
Testotek. 

- Informerede om, at fakultetet har godkendt ændring af eksamensbestem-
melser for V20/21 i Neurobiologi og neurologi.  

 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 10 ansøgninger, se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 

a) Ændringen blev godkendt efter dybdegående drøftelse i studienævnet. Stu-
dienævnet opfordrer kraftigt underviserne til at tilpasse eksamen til de æn-
drede vilkår, ligesom studienævnet foreslår at arbejdsgruppen inviterer en 
person fra audiologopædi med til det fremtidige arbejde med udvikling af fa-
get. Den person kunne være MWN. 

b) Studienævnet kunne ikke godkende den foreslåede ændring.  
 

Ad pkt. 6 
a) Det fremlagte materiale til mødet var ikke fyldestgørende og punktet udsæt-

tes til mødet i december (07.12.2020). 
b) Ændringen i fagbeskrivelsen til Andetsprogspædagogik (UUDAV) blev god-

kendt.  
c) Ændringen i fagbeskrivelsen til Projekt (UUDAV) blev godkendt.  

 
Ad pkt. 7 

a) Eksamensstatistikken for bacheloruddannelsen viser, at beståelsesprocen-
ten har været marginalt lavere og dumpeandelen marginalt højere. Procentu-
elt er udeblivelserne næsten ændret. Det kan dog være svært at afgøre, om 
Corona-situationen har haft indflydelse eller ej. Studienævnet finder ikke, at 
der er baggrund for at iværksætte tiltag.  
Eksamensstatistikken for kandidatuddannelsen viser, at beståelsesprocen-
ten har være marginalt højere og dumpeandelen ca. halveret i forhold til tidli-
gere. Stigningen i udeblivelserne er fra 2,9 til 3,0 %. Studienævnet kan der-
for konkludere, at Corona-situationen ikke har haft indflydelse og der er ikke 
forhold, der kræver indsatser.  

b) Studienævnet gennemgik de fremsendte spørgeskemaundersøgelser for 
studiestart for både bachelor og kandidat. De viser begge generel stor til-
fredshed. Der var stor ros til tutorerne og alle retningslinjer blev overholdt. 
Der var fra de kandidatstuderende bred enighed om at studiestartsarrange-
mentet var en god idé.  

c) Handleplaner for både bachelor og kandidat er blevet godkendt af fakultetet 
og handlepunkter indsættes i årshjulet.  

d) Der blev kort redegjort for baggrunden for de nye tiltag i forbindelse med an-
søgninger om særlige prøvevilkår. Fremadrettet vil studerende, der søger 
om særlige prøvevilkår kun skulle søge én gang. Afgørelserne vil derfor 
skulle rumme vilkår for hele deres uddannelsesforløb. Studienævnet gen-
nemgik de fremlagte oversigter over fag på både bachelor og kandidatud-
dannelserne og hvilke prøvevilkår, der vil gælde. Det blev besluttet at give 
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25% ved forberedelse til mundtlige prøver, skriftlige stedprøver samt tidsfast-
satte eksamensopgaver som fx 48 timer eller ugeopgaver. 

e) Behandling af nøgletal blev udsat til næste møde (07.12.2020) 
  

Ad pkt. 8 
a) Punktet blev udsat til næste møde (07.12.2020) 
b) Punktet blev udsat til næste møde (07.12.2020) 
c) Stine Isaksen blev valgt som studenterrepræsentant til aftagerpanelets møde 

i februar 2021. 
d) Studienævnet bemyndigede studienævnsformanden til at træffe formands- 

afgørelser i hastesager vedr. eksamenssager i eksamensperioden 
e) Ansøgning fra Jytte Isaksen om midler til gæster i faget Introduktion til audio-

logopædi blev imødekommet.  
f) Studienævnet bemærkede, at høringsfristen var udløbet samme dag. RB fo-

reslog dog at fremsende et høringssvar på trods af at høringsfristen var udlø-
bet. Flere i studienævnet udtrykte tilfredshed med at medbestemmelse og 
medinddragelse blev behandlet men undren over at samarbejdskultur var 
placeret som sidste anbefaling.  

 
Ad pkt. 9 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 10 
- 
 
 

Næste møde afholdes 
mandag den 7. december 2020, kl.13:15-16:15 som Zoom møde. 

 
 
 
Rineke Brouwer  
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


